



## ■ الغرفة التجارية المصرية بالإسكندرية تفوز بجائزة أفضل غرفة في العالم 2023

والمشروعات الرائدة التي تم إعادة تطبيقها بالعديد من الشركات لخفض النفقات وزيادة التنافسية والحفاظ على البيئة، والمدعومة بالتدريب ونقل التكنولوجيا والدعوة لتعديلات تشريعية وإجرائية، وإنشاء حاضنات أعمال بالتعاون مع الأكاديمية العربية للعلوم والتكنولوجيا والنقل البحري، وجامعة الإسكندرية، حيث تم تقديم دعم لرواد الأعمال الذين تناموا ليصبحوا شركات كبرى تنفذ مشاريع داخل وخارج مصر، والمتواكب مع كون غرفة الإسكندرية أول غرفة في العالم يعمل مبنائها بالطاقة الشمسية، ولديها سوق العامرية، أول سوق للخضر والفاكهة في أفريقيا يعمل بالطاقة الشمسية، كما تعمل حالياً مع جامعة الإسكندرية على تحويل كلية الهندسة لتعمل بالطاقة الشمسية لتدريب وخلق فرص عمل خضراء لهم في مصر وخارجها، وذلك بدعم كامل من وزراء التجارة والصناعة، والتعاون الدولي، والخارجية، وتمويل من الاتحاد الأوروبي في إطار برنامج التعاون عبر الحدود EU ENI CBC MED والمشروع الإقليمي EU EBSOMED.

وتقدم أحمد الوكيل بالشكر لشركاء وأصدقاء مصر من قيادات الاتحادات الإقليمية العربية والإسلامية والأورومتوسطية والإفريقية وغرفهم الأعضاء الذين صوتوا لمصر، والسيدة ريم صيام عضو مجلس غرفة التجارة الدولية الممثلة لغرفة الإسكندرية، والسفير د. أحمد إيهاب جمال الدين مندوب مصر الدائم لدى الأمم المتحدة والمنظمات الدولية في جنيف، والوزير المفوض تجاري د. أحمد مغاوري رئيس المكتب التجاري بجنيف على دعمهم لوفد مصر خلال المؤتمر. المصدر (اتحاد الغرف العربية)

أعلن الاتحاد الدولي لغرف التجارة والصناعة عن فوز الغرفة التجارية المصرية بالإسكندرية كأفضل غرفة في العالم لعام 2023 لتنفيذها أفضل مشروع غير تقليدي، وذلك في ختام الكونجرس العالمي للغرف الثالث عشر الذي أقيم في جنيف عاصمة سويسرا بحضور أكثر من 2000 من قيادات الاتحادات والغرف التجارية والصناعية من جميع دول العالم، والذي افتتحه سكرتير عام الأمم المتحدة أنطونيو غوتيريش، ومدير عام منظمة التجارة العالمية نغوزي إيبويلا، ورؤساء اتحاد الغرف العالمي وغرفة التجارة الدولية.

ويضم اتحاد الغرف العالمي أكثر من 20 ألف غرفة واتحاد من 116 دولة، وينظم المسابقة مرة كل عامين أثناء الكونجرس العالمي في أحد القارات بالتناوب. ووقد تقدمت غرفة الإسكندرية بملفها للمنافسة لتتنافس مع 111 غرفة من 47 دولة، ليتم اختيارها أولاً من ضمن أفضل أربع غرف مع غرفة دبي واتحاد الغرف النمساوية واتحاد الغرف الأسترالية، حيث جرى تقديم عرضاً للمشاريع أثناء الكونجرس، ليتم المفاضلة بينهم أولاً من قبل الغرف المشاركة ثم من قبل لجنة التحكيم الدولية.

وقد حصل العرض الذي قدمه الأمين العام لاتحاد الغرف المصرية الدكتور علاء عز على أكثر من 45 في المئة من أصوات الغرف، ثم حاز على إجماع لجنة التحكيم ليتم إعلان فوز مصر لأول مرة خلال ربع قرن وهو عمر المسابقة، وذلك في الحفل الختامي للكونجرس حيث تسلم الجائزة أحمد حسن، النائب الأول لرئيس غرفة الإسكندرية. وأوضح رئيس غرفة الإسكندرية أحمد الوكيل أن ملف غرفة الإسكندرية الفائز هو حصاد الطاقة الشمسية لمنتسبيها، وهو حزمة من الأنشطة



## ■ The Egyptian Chamber of Commerce in Alexandria Won the Award for the Best Chamber in the World in 2023

The International Federation of Chambers of Commerce and Industry announced that the Egyptian Chamber of Commerce in Alexandria won the best chamber in the world for the year 2023 for implementing the best non-traditional project. This took place at the conclusion of the thirteenth World Congress of Chambers, which was held in Geneva, the capital of Switzerland, in the presence of more than 2000 leaders of federations and chambers of commerce and industry from all countries of the world. Which was inaugurated by the Secretary-General of the United Nations, Antonio Guterres, the Director-General of the World Trade Organization, Ngozi Iwela, and the heads of the World Federation of Chambers and the International Chamber of Commerce.

The Federation of World Chambers includes more than 20,000 chambers and federations from 116 countries and organizes the competition once every two years during the World Congress on one continent on a rotating basis. The Alexandria Chamber submitted its file for the competition to compete with 111 chambers from 47 countries, to be selected first from among the best four chambers with the Dubai Chamber, the Federation of Austrian Chambers, and the Federation of Australian Chambers, where a presentation of the projects was presented during the Congress, to be differentiated between them first by the participating chambers and then by the international jury.

The presentation by the Secretary-General of the Federation of Egyptian Chambers, Dr. Alaa Ezz, received more than 45 percent of the votes of the chambers and then won the consensus of the jury to announce Egypt's victory for the first time in a quarter of a century, which is the age of the competition. At the closing ceremony of the Congress, where the award was received by Ahmed Hassan, the First Vice President of the Alexandria Chamber.

The President of the Alexandria Chamber, Ahmed Al-Wakeel, explained that the winning Alexandria Chamber file is the

harvest of solar energy for its members, which is a package of pioneering activities and projects that have been reapplied in many companies to reduce expenses, increase competitiveness and preserve the environment. Supported by training, technology transfer, advocacy for legislative and procedural amendments, and the establishment of business incubators in cooperation with the Arab Academy for Science, Technology, and Maritime Transport, and Alexandria University. Where support was provided to entrepreneurs who grew to become major companies implementing projects inside and outside Egypt. In-line with the fact that the Alexandria Chamber is the first chamber in the world whose building works with solar energy, and has the Amreya Market, the first market for vegetables and fruits in Africa powered by solar energy. The Chamber is currently working with Alexandria University to convert the Faculty of Engineering to operate on solar energy to train and create green job opportunities for them in Egypt and abroad. With the full support of the Ministers of Trade and Industry, International Cooperation, and Foreign Affairs. It is funded by the European Union under the EU ENI CBC MED program and the EU EBSOMED regional project.

Ahmed Al-Wakeel thanked Egypt's partners and friends from the leaders of the Arab, Islamic, Euro-Mediterranean, and African regional federations and their member chambers who voted for Egypt. He also thanked Ms. Reem Siam, member of the Council of the International Chamber of Commerce representing the Alexandria Chamber, Ambassador Dr. Ahmed Ihab Gamal El-Din, Egypt's Permanent Representative to the United Nations and international organizations in Geneva, and Minister Plenipotentiary for Trade Dr. Ahmed Maghawry, Head of the Trade Office in Geneva, for their support to the Egyptian delegation during the conference.

**Source (Union of Arab Chambers)**



## The Union of Arab Chambers Congratulates the Egyptian Chamber of Commerce in Alexandria

The Union of Arab Chambers congratulated the President of the Egyptian Chamber of Commerce in Alexandria, His Excellency Mr. Ahmed Al-Wakeel on winning the Best Chamber Award in the world for the year 2023. This took place at the conclusion of the thirteenth World Congress of Chambers, which was held in Geneva, the capital of Switzerland, in the presence of more than 2000 leaders of federations and chambers of commerce and industry from all flag countries, for its project "harvesting solar energy for its members". The Secretary-General of the Federation of Egyptian Chambers, Dr. Alaa Ezz, presented the project.

This win embodies the pioneering role played by the Chamber of Commerce in Alexandria, where the Chamber has become due to the tremendous development it is witnessing among the most important and oldest chambers of commerce. Not only at the level of the Arab Republic of Egypt but also among the Arab Chambers, where the Chamber of Commerce in Alexandria is an essential part of the Union of Arab Chambers. As well as at the level of the countries of the world, which led your Excellency to assume again the presidency of the Union of Mediterranean Chambers "ESCAMI".

The Chamber received support from the leaders of the Arab, Islamic, Euro-Mediterranean, and African regional federations and their member chambers. Also from Ms. Reem Siam, member of the Council of the International Chamber of Commerce representing the Alexandria Chamber, Ambassador Dr. Ahmed Ihab Gamal El-Din, Egypt's Permanent Representative to the United Nations and International Organizations in Geneva, and Minister Plenipotentiary for Trade Dr. Ahmed Maghawry, Head of the Commercial Office.

Source (Union of Arab Chambers)

## اتحاد الغرف العربية يهنئ الغرفة التجارية المصرية بالإسكندرية

هنا اتحاد الغرف العربية، رئيس الغرفة التجارية المصرية بالإسكندرية سعادة الأستاذ أحمد الوكيل بفوز الغرفة بجائزة أفضل غرفة في العالم لعام 2023 وذلك في ختام الكونجرس العالمي للغرف الثالث عشر الذي أقيم في جنيف عاصمة سويسرا بحضور أكثر من 2000 من قيادات الاتحادات والغرف التجارية والصناعية من جميع دول العالم، وذلك عن مشروعها "حصاد الطاقة الشمسية لمنتسبيها" وقد عرض المشروع الأمين العام لاتحاد الغرف المصرية د. علاء عز.

ويجسد هذا الفوز الدور الريادي الذي تقوم به الغرفة التجارية بالإسكندرية، حيث غدت الغرفة بفعل التطور الهائل الذي تشهده ضمن أهم وأعرق الغرف التجارية ليس فقط على صعيد جمهورية مصر العربية بل وبين الغرف العربية حيث تعد الغرفة التجارية بالإسكندرية جزءا أساسيا داخل اتحاد الغرف العربية، وكذلك على صعيد دول العالم مما قاد سعادتكم لتبوء مجددا رئاسة اتحاد غرف البحر الابيض المتوسط "اسكامي".

وقد تلقت الغرفة دعما من قيادات الاتحادات الإقليمية العربية والإسلامية والأورومتوسطية والأفريقية وغرفهم الأعضاء ومن السيدة ريم صيام عضو مجلس غرفة التجارة الدولية الممثلة لغرفة الإسكندرية، والسفير د. أحمد إيهاب جمال الدين مندوب مصر الدائم لدى الأمم المتحدة والمنظمات الدولية في جنيف، والوزير المفوض تجارى د. احمد مغاوى رئيس المكتب التجارى.

المصدر (اتحاد الغرف العربية)



## The 10 Countries That Have the Most Foreign Exchange Reserves.. Including one Arab country!

China ranked first in the world in terms of foreign exchange reserves, with reserves of \$ 3.4 trillion, while Japan and Switzerland come in the next rank.

Saudi Arabia is among the largest countries with foreign exchange reserves in its central bank, exceeding \$ 400 billion, and ranks ninth in the world. The United States is thirteenth on the list with foreign exchange reserves of \$242 billion.

This ranks the largest foreign exchange reserve retainers: China (\$3.4 trillion), Japan (\$1.25 trillion), Switzerland (\$912 billion), India (\$596 billion), Russia (\$587 billion), Taiwan (\$561 billion), Hong Kong (\$430 billion), South Korea (\$423 billion), Saudi Arabia (\$404 billion), Brazil (\$341 billion), Singapore (\$289 billion), Germany (\$277 billion), and the United States of America (\$242 billion).

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## أكثر 10 دول امتلاكاً للاحتياطي النقد الأجنبي.. بينها بلد عربي واحد!

احتلت الصين المرتبة الأولى عالمياً من حيث احتياطي النقد الأجنبي، باحتياطيات بلغت 3.4 تريليون دولار، فيما تأتي اليابان، وسويسرا، في المراتب التالية بعدها. وتعد السعودية من بين أكبر الدول امتلاكاً للاحتياطي من النقد الأجنبي في مصرفها المركزي، إذ تتجاوز 400 مليار دولار، وتحتل المرتبة التاسعة عالمياً. بينما تأتي الولايات المتحدة في المركز الثالث عشر في القائمة باحتياطي نقد أجنبي يبلغ 242 مليار دولار.

وهذا ترتيب أكبر الدول احتفاظاً باحتياطي النقد الأجنبي: الصين (3.4 تريليون دولار)، اليابان (1.25 تريليون دولار)، سويسرا (912 مليار دولار)، الهند (596 مليار دولار)، روسيا (587 مليار دولار)، تاوان (561 مليار دولار)، هونغ كونغ (430 مليار دولار)، كوريا الجنوبية (423 مليار دولار)، المملكة العربية السعودية (404 مليار دولار)، البرازيل (341 مليار دولار)، سنغافورة (289 مليار دولار)، ألمانيا (277 مليار دولار)، الولايات المتحدة الأمريكية (242 مليار دولار).

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## \$14.65 Billion in Assets of the Bahraini "Central Bank"

CBB's assets increased to more than BD5.5 billion (US\$14.65 billion) by the end of April 2023, the highest level in the Bank's history.

The financial statements showed that the assets of the Central Bank increased continuously to reach 5.5 billion dinars compared to about 4.8 billion dinars in 2022, about 4.1 billion dinars in 2021, about 3 billion dinars in 2020, about 3.1 billion dinars in 2019, and about 2.4 billion dinars in 2018.

Local assets amounted to about 3.97 billion dinars, of which 2.99 billion dinars are demanded by the government, about 655 billion dinars are claimed by local banks, and other assets amounted to 324 million dinars. As for foreign currency assets, they amounted to about 1.57 billion dinars, in addition to gold at a cost price of 2.5 million dinars, and at a market price estimated at more than 110 million dinars.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## 14.65 مليار دولار موجودات "المركزي" البحريني

ارتفعت موجودات مصرف البحرين المركزي إلى أكثر من 5.5 مليارات دينار بحريني (نحو 14.65 مليار دولار) بنهاية شهر أبريل (نيسان) 2023 وهو أعلى مستوى لها في تاريخ المصرف.

وأظهرت البيانات المالية ارتفاع موجودات المصرف المركزي بشكل متواصل لتصل إلى 5.5 مليارات دينار مقارنة بنحو 4.8 مليار دينار في 2022، ونحو 4.1 مليار دينار في 2021، ونحو 3 مليارات دينار في 2020، ونحو 3.1 مليار دينار في 2019، ونحو 2.4 مليار دينار في 2018.

وبلغت الموجودات المحلية نحو 3.97 مليار دينار، منها 2.99 مليار دينار مطالب على الحكومة، ونحو 655 مليار دينار مطالب على المصارف المحلية، وموجودات أخرى تبلغ 324 مليون دينار. أما الموجودات من العملات الأجنبية فبلغت ما يعادل نحو 1.57 مليار دينار، إلى جانب ذهب يبلغ بسعر التكلفة 2.5 مليون دينار، وبسعر السوق يقدر بأكثر من 110 ملايين دينار.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## UAE Economy grew by 7.9% in 2022

The UAE's GDP in 2022 at constant prices reached AED 1.62 trillion (\$ 440 billion), achieving a growth of 7.9 percent, while at current prices it reached AED 1.86 trillion (\$ 506 billion), an increase of more than AED 337 billion (\$ 91.7 billion) over 2021, achieving a growth of 22.1 percent.

UAE Minister of Economy Abdullah bin Touq Al Marri noted that "the UAE government is working to build an innovative economic model that serves its future vision, by adopting flexible economic policies based on speed and accuracy in responding to global changes, adopting stimulating economic strategies, forward-looking economic plans based on economic diversification, and improving economic procedures and legislation."

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## الاقتصاد الإماراتي ينمو 7.9 % خلال 2022

بلغ الناتج المحلي الإجمالي لدولة الإمارات العربية المتحدة عام 2022 بالأسعار الثابتة 1.62 تريليون درهم (440 مليار دولار)، محققاً نمواً قدره 7.9 في المئة، بينما بلغ بالأسعار الجارية 1.86 تريليون درهم (506 مليارات دولار)، بزيادة تجاوزت 337 مليار درهم (91.7 مليار دولار) عن عام 2021، محققاً نمواً قدره 22.1 في المائة.

ونوّه وزير الاقتصاد الإماراتي عبد الله بن طوق المرّي إلى أنّ "حكومة دولة الإمارات تعمل على بناء نموذج اقتصادي مبتكر يخدم رؤيتها المستقبلية، من خلال انتهاج سياسات اقتصادية مرنة تعتمد على السرعة والدقة في الاستجابة للمتغيرات العالمية، وتبنيها استراتيجيات اقتصادية مُحفزة، وخططاً اقتصادية استشرافية قائمة على التنويع الاقتصادي، وتحسين الإجراءات والتشريعات الاقتصادية".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



## Oman's Economy grew by 7.4% by the End of the First Quarter

Oman's GDP at current prices at the end of the first quarter of 2023 increased by 7.4 percent to RO 10.4 billion (US\$ 27 billion), compared to the end of the first quarter of 2022, during which GDP at current prices reached RO 9.7 billion (US\$ 25.1 billion).

According to preliminary data issued by the Sultanate's National Centre for Statistics and Information, the increase was mainly supported by the growth of non-oil activities. Which increased by 6.7 percent to OMR 7.2 billion (\$ 18.7 billion) at the end of the first quarter of 2023, compared to about OMR 6.5 billion (\$ 17 billion) at the end of the first quarter of 2022.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## الاقتصاد العماني ينمو بنسبة 7.4% بنهاية الربع الأول

سجل الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الجارية في عُمان بنهاية الربع الأول 2023 ارتفاعاً بنسبة 7.4 في المئة ليصل إلى 10.4 مليار ريال عماني (27 مليار دولار)، مقارنة بنهاية الربع الأول من عام 2022، التي بلغ الناتج المحلي الإجمالي بالأسعار الجارية خلالها 9.7 مليار ريال عماني (25.1 مليار دولار).

ووفق البيانات الأولية الصادرة عن المركز الوطني للإحصاء والمعلومات في السلطنة، جاء الارتفاع مدعوماً بشكل أساسي بنمو الأنشطة غير النفطية التي حققت ارتفاعاً بنسبة 6.7 في المئة مسجلة 7.2 مليار ريال عماني (18.7 مليار دولار) بنهاية الربع الأول من 2023، مقارنة بنحو 6.5 مليار ريال عماني (17 مليار دولار) بنهاية الربع الأول من 2022.

المصدر (صحيفة الرشق الأوسط، بتصرف)

## Yellen Expects US Recession to Decline

US Treasury Secretary Janet Yellen explained that the risks of the US economy falling into recession are declining, stressing that "with regard to the prospects of economic recession, my expectation is that these possibilities are declining, given the flexibility of the labor market and the decline in inflation."

"I'm not going to say there are no risks, because the Fed tightens policies, and most likely, we're going to need to cut spending so that we can control inflation."

"The main price index, which excludes food and energy prices, is very high," she said, noting that "inflation has actually fallen a lot, and will continue to decline, partly due to adjustments in the real estate market."

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## يلين تتوقع تراجع احتمالات ركود الاقتصاد الأميركي

أوضحت وزيرة الخزانة الأميركية جانيت يلين أن مخاطر وقوع الاقتصاد الأميركي في دائرة الركود في تراجع، مؤكدة أنه "في ما يتعلق باحتمالات الركود الاقتصادي فإن توقعاتي أن هذه الاحتمالات تتراجع، بالنظر إلى مرونة سوق العمل وانحسار التضخم".

وأضافت: "لن أقول إنه لا توجد مخاطر، لأن مجلس الاحتياطي الفيدرالي يشدد السياسات، وعلى الأرجح، سوف نحتاج إلى خفض الإنفاق حتى يمكننا السيطرة على التضخم".

وأوضحت أن "المؤشر الرئيسي للأسعار، الذي يستبعد أسعار الغذاء والطاقة، مرتفع للغاية"، لافتة إلى أن "التضخم انخفض في الواقع كثيراً، وسوف يستمر في التراجع، وأسباب ذلك جزئياً إلى التعديلات التي تشهدها سوق العقارات".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## New Measures by the "Central Bank of Turkey" to Increase the Effectiveness of Market Mechanisms

Turkey's central bank has taken new steps in line with its goals to increase the effectiveness of market mechanisms, after raising interest rates to 15 percent from 8.5 percent.

According to the Central Bank, securities maintenance regulations in Turkey have been simplified to enhance the effectiveness of market mechanisms and support overall financial stability. He pointed out that the decision comes within the framework of the policies announced after the meeting of the Monetary Policy Committee, and that the simplification process will continue gradually.

The maintenance rate of securities that Turkish banks have to allocate to their foreign currency deposits has been reduced to 5 from 10 percent. With the new regulations, the securities that banks must maintain ranged from 3 to 12 percent of their lira deposits.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



## إجراءات جديدة لـ "المركزي التركي" لزيادة فعالية آليات السوق

اتخذ البنك المركزي التركي خطوات جديدة تماشياً مع أهدافه لزيادة فعالية آليات السوق، بعد أن رفع أسعار الفائدة إلى 15 في المئة من 8.5 في المئة.

وبحسب البنك المركزي تم تبسيط لوائح صيانة الأوراق المالية في تركيا لتعزيز فعالية آليات السوق ودعم الاستقرار المالي الكلي. مبيّناً أن القرار يأتي

في إطار السياسات المعلنة بعد اجتماع لجنة السياسة النقدية، وأن عملية التبسيط ستستمر بشكل تدريجي.

وتم خفض معدل صيانة الأوراق المالية التي يتعين على البنوك التركية تخصيصها لودائعها بالعملات الأجنبية إلى 5 من 10 في المئة. ومع القواعد التنظيمية الجديدة، تراوحت الأوراق المالية التي يجب على البنوك صيانتها بين 3 و12 في المئة من ودائعها بالليرة.

المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرف)

## ■ Billion Dollars in Revenues from Musk and Zuckerberg's Upcoming Fight

The rivalry between Elon Musk, CEO of Tesla, and Mark Zuckerberg, CEO of Meta, has escalated following reports that Zuckerberg announced the creation of a rival platform for Twitter. In his latest escalation, Musk invited Zuckerberg to fight him in the ring.

Dana White, president of the American martial arts promotion company UFC, explained that he spoke with both CEOs about their altercation on social media, which ended with Zuckerberg announcing on Twitter that he had accepted the challenge.

White has begun planning the game, and while the fee to watch games usually costs \$80, White said he is considering raising it to \$100, which could generate more than \$1 billion in the world's biggest fight.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## ■ مليار دولار إيرادات نزال ماسك وزوكربيرغ المرتقب

تصاعدت المنافسة بين إيلون ماسك، الرئيس التنفيذي لشركة "تيسلا"، ومارك زوكربيرغ، الرئيس التنفيذي لشركة "ميتا"، عقب تقارير تفيد عن إعلان زوكربيرغ إنشاء منصة منافسة لـ "تويتر". وهو ما جعل ماسك، في أحدث صيحات تصعيداته، يدعو زوكربيرغ إلى منازلته في الحلبة.

وأوضح دانا وايت، رئيس الشركة الأمريكية لترويج فنون القتال "يو إف سي" أنه تحدث مع كلا الرئيسيين التنفيذيين حول المشادة التي دارت بينهما على وسائل التواصل الاجتماعي، والتي انتهت بإعلان زوكربيرغ على تويتر قبوله التحدي.

ويبدو أن الأمر أخذ مساراً فعلياً؛ حيث بدأ وايت في التخطيط للمباراة، وبينما يكلف رسم مشاهدة المباريات في العادة 80 دولاراً؛ إلا أن وايت قال إنه يفكر في رفعه إلى 100 دولار، وهو ما قد يُدر أكثر من مليار دولار في أكبر نزال يشهده العالم.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## ■ China's Top Advisory Body Calls for Swift Action to Boost Economic Recovery

The Chinese People's Political Consultative Conference, the country's highest political advisory body, noted that China needs to step up its actions as soon as possible to drive the faltering post-COVID-19 recovery.

Analysts at major international banks cut their economic growth forecasts for 2023 after May data showed weak demand in China and abroad, reinforcing arguments for the need for more stimulus measures. "It is better to take action sooner rather than later, as the Chinese economy is facing severe downward pressure, and its recovery is unstable and unbalanced," said Ning Jizhi, vice chairman of the Economic Committee at the Chinese People's Political Consultative Conference.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## ■ أعلى هيئة استشارية في الصين تدعو إلى التحرك بسرعة لتعزيز التعافي الاقتصادي

نوّه المؤتمر الاستشاري السياسي للشعب الصيني، وهو أعلى هيئة استشارية سياسية في البلاد، إلى أنّ الصين تحتاج إلى تكثيف إجراءاتها في أسرع وقت ممكن لدفع التعافي المتعثر من بعد فيروس كوفيد-19.

وخفض محللون في بنوك دولية كبرى توقعاتهم للنمو الاقتصادي لعام 2023، بعد أن أظهرت بيانات مايو/أيار ضعف الطلب في الصين ومن الخارج، مما عزز الحجج التي تدعم الحاجة إلى مزيد من الإجراءات التحفيزية. واعتبر نائب رئيس اللجنة الاقتصادية في المؤتمر الاستشاري السياسي للشعب الصيني نينغ جيزهي، أنّه "من الأفضل اتخاذ إجراءات عاجلاً وليس آجلاً، حيث يواجه الاقتصاد الصيني ضغوطاً هبوطية شديدة، كما أن تعافيه غير مستقر وغير متوازن".

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## ■ "World Bank" Launches Private Sector Investment Lab

The World Bank Group has launched the Private Sector Investment Lab, a concrete step in a broader effort to develop and scale up solutions that address barriers to private sector investment in emerging markets. According to the World Bank, trillions of dollars of investment annually in emerging markets and developing countries are needed to make sufficient progress toward climate goals, addressing climate change risks, and alleviating poverty. The magnitude of this challenge requires the private sector to play an important role alongside the World Bank Group and other development institutions.

The World Bank Group approaches this work with determination, investing in leveraging its leadership, knowledge, and resources to deliver tangible results.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## ■ "البنك الدولي" يطلق مختبراً لاستثمارات القطاع الخاص

أطلقت مجموعة البنك الدولي، مختبر استثمارات القطاع الخاص، وهو خطوة ملموسة في جهد أوسع نطاقاً لتطوير حلول تعالج معوقات استثمارات القطاع الخاص في الأسواق الصاعدة، وتوسيع نطاقها بوتيرة سريعة. وبحسب البنك الدولي، فمن الضروري ضخ استثمارات بتربليونات الدولارات سنوياً في الأسواق

الصاعدة والبلدان النامية، لإحراز تقدم كافٍ نحو تحقيق الأهداف المناخية، والتصدي لمخاطر تغير المناخ، والتخفيف من حدة الفقر. ويتطلب حجم هذا التحدي أن يؤدي القطاع الخاص دوراً مهماً إلى جانب مجموعة البنك الدولي والمؤسسات الإنمائية الأخرى.

وتتعامل مجموعة البنك الدولي مع هذا العمل بروح العزم والهمة، حيث تستثمر في تفعيل قدراتها القيادية ومعارفها ومواردها لتحقيق نتائج ملموسة.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)